
34. zasedání Školské rady 
13. 11. 2023 

 
Přítomni: Veronika Kotrbová, Martina Švejdová, Jana Křiváčková, Marie Vávrová, 
Václav Benda 
Omluvena: Renata Skalová 
Hosté: Karel Derfl 
 
Program: 

1. Přivítání, program 
2. Projednání a schválení Výroční zprávy za školní rok 2022/2023 
3. Projednání návrhu rozpočtu na rok 2023/2024 
4. Diskuze, závěr 
  

ad. 1 Úvodní slovo a přivítání 
 
Předsedkyně ŠR přivítala všechny přítomné členy a seznámila je s programem 
zasedání ŠR. 

  
ad. 2 Projednání a schválení Výroční zprávy za školní rok 2022/2023 
 
Každý člen se předem seznámil s obsahem zprávy (v elektronické podobě) s možností 
oznámit s předstihem připomínky nebo návrhy na změny. Nikdo této možnosti předem 
nevyužil a připomínky nepodal. 
Pan Benda se ptal, zda všechny kontroly, které proběhly v posledním období byly na 
popud zřizovatele nebo zda nějaká z nich nebyla na žádost rodičů. Odpovězeno bylo, 
že žádná z kontrol nebyla na žádost rodičů. 
Předsedkyně Jana Křiváčková se zmínila, že by se měla ve spolupráci se zřizovatelem 
nastavit kritéria na hodnocení činnosti školy tak, aby bylo vše v souladu s metodickým 
doporučením MŠMT vydaným v r. 2022. Dále by se mohlo pracovat s materiály z webu  
EDU.cz, kde jsou odborně rozpracován např. hodnotící formulář nebo komentář ke 
kritériím). Pan Benda se zmínil, že tyto materiály mají na obci.  
Pan Benda se zmínil o schůzce před dvěma lety, která byla na obci z důvodu, že si 
nespokojený rodič stěžoval. Na této schůzce byla i paní Švejdová. Na dotaz Jany 
Křiváčkové, zda byl udělán z této schůzky na základě stížnosti zápis a byla informace 
předána do školy – p. Benda odpověděl, že ne. P. Švejdová – nedokázali odpovědět, 
jak řešit zlobení dětí, závěr stanoven nebyl. P. předsedkyně sdělila, že by v budoucnu 
v takových záležitostech mělo postupovat oficiální cestou a řešit ji za účasti zástupce 
vedení školy.  
P. předsedkyně se zmínila o předání podnětu z minulého jednání ŠR týkajícího se 
psaní písmem Comenia Script členům pedagogického sboru. V nejbližší době dojde k 
zhodnocení zkušeností s touto výukovou metodou učiteli 1. i 2. stupně.  O výsledcích 
budeme informovat. 
 
Hlasování o schválení výroční zprávy: 
Souhlasí: Jana Křiváčková, Martina Švejdová, Veronika Kotrbová, Václav Benda, 
Marie Vávrová 
Omluvena: Renata Skalová 
  
 



ad. 3 Projednání návrhu rozpočtu na rok 2023/2024 
 
Členům školské rady byl předložen návrh rozpočtu (neinvestiční, plánované opravy) 
pro následující rok. Předsedkyně požádala ředitele školy k vyjádření k jednotlivým 
položkám. Pan ředitel Karel Derfl informoval, že k navýšení finančních  požadavků 
došlo zejména díky ukončení fixace cen u elektřiny a plynu, zvýšení zálohy o 50%, 
navýšení cen pojištění, revizí, povinných školení, servisu výtahů, odpadů a dalších 
licencí).  
 
IT technika byla loni zakoupena z projektů, nyní je potřeba pouze dokoupit drobnější 
věci. V úvahu připadá obměna tabulí do čtyř kmenových tříd. Dále jednotlivé kusy 
školního nábytku (židle a stoly) podle toho, jak přibývají noví žáci. Problémem je i 
nedostatek prostoru pro nové  šatní skříňky, kdy v současnosti již některé sdílí dvojice 
žáků (např. sourozenci). 
 
Ředitel Derfl upozornil, že rozpočet je daný formou příspěvku od státu a v kompetenci 
ředitele je možnost finance v rámci jednotlivých položek  přesouvat. Peníze se však 
škola snaží šetřit například – ze zákona je povinný plavecký výcvik, tento děti 
absolvovaly ve škole v přírodě, tím se značná část peněz ušetřila (za dopravné).  
 
Dále byl předložen Plán oprav a dalších neinvestičních nákladů. Ředitel zdůraznil, že 
obec dostává peníze na žáka. P. Benda se dotázal, zda obec dostává peníze i za děti 
v MŠ. Odpověď zněla ano. 
 
V tomto roce byly z výdajů obce provedeny tyto akce – nové dveře v jídelně, 4 stoly a 
židle v jídelně. Z fondu investic byl zakoupen další konvektomat (jako investice musí 
nákup proběhnout se souhlasem zřizovatele) z důvodu nutnosti zvýšit kapacitu pro 
přípravu jídel. Fond investic se tvoří povinně. 
 
 Na příští rok jsou v plánu investic navrhnuty tyto akce: 

- rekonstrukce personálních WC ve škole - na nevyhovující situaci je 
upozorňováno dlouhodobě; 

- nákup univerzálního stroje do kuchyně – při manipulaci se starým  hrozí riziko 
úrazu; 

- nákup sekačky – loni zamítnuto. Nyní si může škola půjčovat sekačku od obce 
– nutné předem domluvit, časově nevýhodné. Paní Švejdová se ptala, zda je 
na zapůjčení sepsaná smlouva a zda si obec za zapůjčení něco účtuje. P. 
Benda odpověděl, že asi ne. Z diskuse vyplynulo doporučení nákupu vlastního 
zařízení. P. Švejdová navrhla, aby místo navrhované akce na výměnu stropních 
světel se přistoupilo k nákupu sekacího traktoru (zároveň umí i mulčovat) za 
vyšší cenu (cca 150 000,-). 

- nákup nového počítače do veřejné školní knihovny – zřizovatel musí podat 
žádost  na získání dotace (v jednání s regionální knihovnou v Příbrami).  

-  
Ředitel dále upozornil na nutnost výměny horních a dolních dveří v koridoru z důvodu 
zateplení a dále z bezpečnostních důvodů – v původních dveřích není bezpečnostní 
sklo (nedávno se stal úraz) a celkovou opravu koridoru, se kterou je počítáno i v 
plánovaných záměrech školy. 
 



P. ředitel informoval, že žádal zřizovatele o schůzku k vysvětlení k rozpočtu, které by 
se účastnila i ekonomka školy. Termín schůzky nebyl zřizovatelem stanoven s tím, že 
ředitel školy bude pozván na jednání ZO, na kterém se bude návrh rozpočtu 
schvalovat. 
P. Benda: Obec dostává stéle míň peněz, p. ředitel mu odpověděl, že obec získává 
peníze za žáka v tzv. rozpočtovém určení daní (RUD). Tato částka se se každoročně 
zvyšuje (v roce  2022 to bylo 17.655 Kč na každé dítě navštěvující ZŠ nebo MŠ, pro 
rok 2023 byl plánovaný příspěvek RUD ve výši 18.400 Kč – zdroj MF). V roce 2023 
činí dotace na žáky dle informací z Ministerstva financí ČR pro naši školu cca 
4.416.000,-Kč, škole byl však na provozní neinvestiční výdaje schválen příspěvek od 
zřizovatele ve výši 2.640.000,-Kč. 
K. Derfl se zmínil o schůzce se starosty okolních (spádových - historicky cca 6) obcí, 
kterou svolal zřizovatel na základě skutečnosti, že obec Chraštice od spádových obcí 
požaduje příspěvek za každé jejich dítě, které navštěvuje školu. Zákon neumožňuje 
vybírat příspěvek od spádových obcí - na toto již upozorňoval ředitel školy na ZO. 
Paní Švejdová – není důvod vybírat dle rozpočtu od obcí peníze. 
Paní V. Kotrbová se zmínila, že pokud probíhá jakékoliv jednání o škole, měl by být 
vždy přizván ředitel školy jako statutární orgán příspěvkové organizace. Na dotaz, zda 
byl pozván, pan Derfl odpověděl, že na tuto schůzku pozván nebyl. O této schůzce 
nevěděl ani p. Benda jako zastupitel. Rozvinula se diskuze, ze které vyplynula potřeba 
pozvat starosty z okolních obcí do školy a informovat je o chodu školy. Předsedkyně 
ŠR byla pověřena svoláním této schůzky. 
Členové měli možnost se k daným položkám v návrhu vyjádřit, popřípadě položit své 
dotazy.  
  
Návrh rozpočtu byl projednán a ŠR jej bere na vědomí. 
 
ad. 4 Diskuze, závěr 
 
V rámci diskuze bylo projednáno následující období. Předsedkyně informovala o 
důvodech stávky zaměstnanců školy, která je naplánována na 27. 11. 2023 a zmínila 
konkrétní dopady na provoz školy – snížení počtu AsP, snížení tzv. PHmax – počtu 
odučených hodin s přímým dopadem na “dělení” tříd na některé předměty např. u 
cizích jazyků a volitelných předmětů, snížení prostředků na mzdy pro provozní 
zaměstnance. Ředitel informoval, že škola se doposud do žádné předchozí stávky 
nezapojila. Zaměstnanci byli informování o možnostech připojení se ke stávce a mají 
termín na osobní rozhodnutí se. Za nutnost je však považováno, aby důvody, proč se 
zaměstnanci školy i školky připojí ke stávce, byly dostatečně vysvětleny rodičům. 
 
Ve čtvrtek 7.12.2023 proběhne Adventní setkání ve škole -  přípravou již teď žijí celé 
třídy a vyrábějí adventní předměty pro jarmark. Předsedkyně ŠR pozvala všechny ke 
strávení předvánočního času v prostorách školy. Pan Benda se připojil a pozval 
přítomné 2.12.2023 na vánoční koncert do kostela. 
 
Předsedkyně všem poděkovala za účast. 
 
Zapsala: Marie Vávrová 
Ověřila: Jana Křiváčková 

 


